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Egy esztendő alatt mintegy tizenöt szá
zalékkal nőtt a bűncselekmények száma 
Budaörsön. Döntő hányadukat vagyon 
ellen követték el -  mondta Weltner Sán
dor rendőr alezredes a helyi televízió 
műsorában. A bűnüldözők a tavalyi 570 
esetnek csupán a harmincöt százalékát 
derítették föl. Az eredmény csekélynek 
tűnik, de a budaörsi rendőrkapitányság 
bűnügyi osztályának vezetője szerint a 
közbiztonság megítélésében nem a sta
tisztika, hanem a lakosság közérzete a 
döntő.

A polgárok véleménye a helyi közbiz
tonságról meglehetősen vegyes -  szá
molt be a tapasztalatokról a műsor másik 
vendége, Pénzesné Végvári Agnes önkor
mányzati képviselő. Különösen a lakos
sági bejelentéseket illetően érte a rendőr
séget az utóbbi időben kritika: a helyi új
sághoz sokan fordultak azzal a panasz- 
szal, hogy hiába értesítik a kapitányságot 
a bűnesetekről; a rendőrök nem intéz
kednek, illetve már magukra a telefonos 
hívásokra is komolytalanul reagálnak.

Weltner Sándor elismerte a hibákat. 
Mint mondta, pontosan azért helyezték 
át őt a közelmúltban Budaörsre a Pest 
Megyei Rendőr-főkapitányságról (ahol 
addig a bűnmegelőzési alosztály vezető
je volt), hogy az ő irányításával javítsák 
az itteni bűnüldözési és bűnmegelőzési 
munkát.

R á k s z ű r ő

k o m m a n d ó
Júniusban újabb két településen folyta
tódik a kistarcsai kórház által szervezett 
rákszűrés. A körzeti orvosok, ápolónők, 
valamint a kórház orvosainak bevonásá
val működő csapat igény és megbeszé
lés alapján érkezik a különböző telepü
lésekre. A húsz éve megkezdett prog
ramnak köszönhetően -  általában évente 
-  a monori, a gyömrői, illetve a gödöllői 
körzetben élő nőket vizsgálják meg. 
Idén a régióban már két település közel 
180 lakosa vett részt a vizsgálaton, leg
közelebb júniusban Ecserre, valamint 
Valkóra érkezik az egészségügyi cso
port. Ez utóbbin idén alapítványi támo
gatással a település hátrányos helyzet
ben élő lakosain is elvégzik a vizsgála
tot. Az egyes akciókat a helyi önkor
mányzatok finanszírozzák, amennyiben 
erre nincs pénzük, egy-egy szűrésért 
mindenkinek 410 forintot kell fizetnie.

Kun J. Viktória

Székely kaput kapott Piliscsaba
H árom százan sütnek-főznek az egyházi énekeseknek

A pilisi tölgyfát erdélyi asztalosmesterek munkálták meg DUDÁS DÉNES FELVÉTELE

Negyedik alkalommal nyithatták meg 
tegnap este Piliscsabán az egyházze
nei napokat a Pázmány Péter Katoli
kus Egyetem és az önkormányzat 
szervezésében. Vasárnap estig húsz 
énekkar több száz énekese lép fel 
Piliscsaba és Klotildliget templomai
ban, valamint az egyetemen. A ren
dezvényen részt vett Paskai László bí
boros, esztergomi érsek. Délután a re
formátus templom mellett székely ka
put avattak.

A székely kapu felállításával régi ter
ve valósult meg a Klotildligeti Község
szépítő és Természetvédő Egyesületnek 
-  tudtuk meg Kasza Péter polgármester
től. Ezzel kívántak emléket állítani hon
foglalásunk 1100. évfordulójának. A Pi
lisben nőtt tölgyfát erdélyi asztalosok, 
Parecz István és fiai, István és László 
munkálták meg.

Az egyházzenei napok ötlete egy ka
rácsony este született Hey Lóránt pilis
csabai egyházkarnagy és Csíki Gábor, 
az egyetem főmérnöke, az egyházköz
ségi tanács elnöke beszélgetésén. Elha
tározásukkal a hosszabb ideje sorvadó 
egyházzene felemelését kívánták szol
gálni, továbbá azt, hogy a szertartások 
háttérben éneklő kórusai közönség elé

léphessenek. Ez olyan jól sikerült, tud
tuk meg Harcos Katalintól, a katolikus 
egyetem rendezvényszervezőjétől, 
hogy az egynaposra tervezett fesztivál a 
harmadik napon fejező
dött be. Az egyházzene 
ápolása természetes fel
adata az egyetemnek.

Ezen a hét végén leg
alább négy-öt.olyan cso
port szerepel, amelyek a 
piliscsabai kezdeménye
zés hatására születtek.
Először lép közönség elé 
például a klotildligeti 
Ward Mária Általános Is
kola és Gimnázium -  az 
egyetem gyakorló iskolá
ja -  62 fős énekkara. Az 
iskola ősszel kapott új 
ének-zene tanárt, és máris sikerült ilyen 
szép számú kórust alakítania. A helyi 
református templomnak is új kórusa 
van. Az idén is háromnapos program 
egyik érdekessége lesz a Komáromi 
Családi Kórus fellépése, ennek a zenei 
kísérői is a Takáts családból kerülnek ki. 
Takátsné Bán Júlia kórusvezető a 
tenorszólamot énekli. A Pest megyei 
szereplők között találni a Fóti Székes- 
egyház Kórusát, a Pilisszentiváni Ve

gyeskart és a szentendrei Szent Cecília 
Kórust.

A találkozón világi énekkarok is fellép
nek, természetesen egyházi művekkel. A 

fesztiválokon szereplő 
nagykórusok közül a Pécsi 
Székesegyház Palestrina 
Kórusa, az Esztergomi 
Monteverdi és a Balassa 
Kórus vasárnap, az egyete
mi auditorium maximumá
ban lép fel. Most az Isteni 
Megváltóról Elnevezett 
Nővérek iglói kórusa az 
egyetlen külföldi résztve
vő, de jövőre már 4-5 je
lentkező értesítette a szer
vezőket részvételi
szándáról.

Harcos Katalin szerint 
ennek a rendezvénynek csak egy falu 
képes házigazdája lenni. Piliscsabán 
legalább háromszázan sütnek-főznek a 
szereplőkre, megmozdult az egész tele
pülés az egyházzenei napok sikerért.

Az ötletadó Hey Lóránt számára azért 
is emlékezetes lesz ez a nagyszabású 
egyházzenei rendezvény, mert most ün
nepli harmincadik éves kántori jubileu
mát.

Balázs Gusztáv

A szamár beteg, a légkör egészséges
Bolond ballagás a budakeszi Nagysándor József Gimnáziumban

A szamár váratlan betegsége ellenére a móka jól sikerült dudás Dénes felvétele

Egy iskoláról sok mindent állíthat ta
nár és diák, azt is el lehet mondani, 
hogy rövid idő alatt 83 helyet léptek 
előre az országos ranglistán, de a szel
lemiségről, a hangulatról többet árul 
el, hogy van-e a gyerekeknek kedve bo
lond ballagáson tréfálkozni.

Dr. Dömötörné Papp Hargita, a buda
keszi Nagysándor József Gimnázium ve
zetője szerint az iskola fejlődik, a diákok 
tanulnak, a hangulat családias. Ez mind 
szép és jó, de nem árt, ha a diákok is meg
erősítik hasonló vélekedésükkel.

Kicsit tartok tőle, hogy afféle konfor
mista, eminens, csöndes kis szemüveges, 
igazi tanárok kedvencével akar az igaz
gatónő- szembesíteni. De nem. Milicz 
Ákost hívatja, a diákönkormányzat ne
gyedikesként most leköszönt elnökét, 
akinek nemrégiben igencsak meggyűlt a 
baja az iskola vezetésével.

Az ifjú diákelnök az egyik tanárral 
szemben védte a személyiségi jogot, még 
az ombudsmannak is írt az ügyben. 
Ákosnak tehát igazán semmi oka nincs 
rá, hogy meggyőződése ellenére hitelesít
se az igazgatónő minősítését, az iskoláról 
formált véleményével mégis ezt teszi.

Márpedig, ha egy öntudatos negyedi
kes így beszél, akkor az igazgatónak is el 
kell hinnem: jó iskolája Budakeszinek a 
Nagysándor József. S az érzések mellett a

tények is tanúskodnak erről. Rövid idő 
alatt nyolcvanhárom helyet lépett előre a 
gimnázium a középiskolák sorában; idén 
már a néhány éves falubeli versenytársat, 
a katolikus Prohászka Ottokár Gimnáziu
mot is megelőzték. Pedig úgy hírlik, az 
önkormányzat a sajátjánál jobban sztárol- 
ja az egyház intézményét; sőt. A har
mincesztendős állami tanodából szakis
kolát akar faragni a faluvezetés -  mond
ván: két gimnáziumra itt nincs szükség.

Szóval bizonytalan a jövő, de ami bi

zonyos: a színvonalemelés koncepciója a 
Nagysándor Józsefben bevált. Régebben 
a sporttagozatról volt híres az iskola, a ta
nulmányi eredményekről már kevésbé -  
ezért aztán az arculatátformálás mellett 
döntöttek. A két párhuzamos osztály 
egyike ma már minden évfolyamon szá
mítástechnika tagozatos, a másikban pe
dig emelt szintű németoktatás folyik.

Kár, hogy a lista, mely a főiskolára, 
egyetemre fölvettek aránya alapján ké
szül, egyéb eredményeket nem tükröz.

Mert harmincnégy tanuló tette már le az 
állami vizsgát különféle idegen nyelvek
ből; spanyolból egy kislány hatodik he
lyen végzett az országos középiskolai ta
nulmányi versenyen.

Családias a hangulat: százkilencvenhat 
diák tanul, és huszonhárom tanár tanít az 
iskolában, ahol így mindenki mindenkit 
ismer. A régiek pedig visszajárnak: az 
öregdiák-találkozót idén május 8-án is 
megrendezték. Tele volt az aula a nosztal- 
giázókkal; jöttek a megye minden tájáról: 
Zsámbékról és Monorról csakúgy, mint 
Budakesziről vagy a fővárosból.

A tanárok már jósolgatják a negyedi
keseknek: ők is jönnek majd, mint a ré
giek. Ahogy a faliújság képeit elnézem, 
én is ezt mondom. Vidoran ülnek az asz
talok körül az egykori diákok, egyikük- 
másikuk már gyerekkel. Nevető arcok, 
jókedvű koccintások, bolondozás -  akár 
a pénteki bolond ballagáson.

Mert minden negyedikes osztály 
megrendezi azt is. A legválogatottabb 
hacukákat húzzák magukra, hogy így 
barangoljanak az épületben egész álló 
nap. Igaz, most fölmerült némi technikai 
malőr: sajnos megbetegedett a szamár, 
mely a fogatukat lett volna hivatott ide
húzni. De így is jó lesz biztosan -  Buda
keszin egy szamár nem ronthatja el a 
hangulatot.

Rados Virág

F in n  a s z fa l t  

B e rn e c é n
Padok, esőházak

Útkorszerűsítésre, a kiránduló- és tá
borozóhelyek kiépítésére kapott támo
gatást a megyei területfejlesztési ta
nácstól Bernecebaráti.

Két év alatt csaknem 21 millió forin
tot fordít útjainak korszerűsítésére az 
önkormányzat, amelyből 14 és fél mil
liót pályázaton nyert a megyei terület- 
fejlesztési tanácsnál. Idén már egy út 
új, úgynevezett finn aszfaltburkolatot 
kapott, s ebben az évben összesen 11 
milliót költenek az utakra, a fennmara
dó összegből pedig jövőre folytatják a 
munkát.

A községhez tartozó kiránduló- és 
táborhelyek kiépítéséhez ugyancsak 
eredményesen pályázott a területfej
lesztési tanács támogatására az önkor
mányzat.

A Duna—Ipoly Nemzeti Park részét 
képező terület népszerű a kirándulók 
között, szinte egész nyáron jönnek tu
ristacsoportok, iskolás fiatalok, akik 
közül sokan tábort is vernek ott. 
Bernecebaráti két, egyenként huszon
négy négyzetméteres úgynevezett eső
házat építtet számukra azon a réten, 
amelyet az önkormányzat nemrég vá
sárolt meg. Ugyanakkor kitisztítják a 
környék forrásait, az utakon padokat 
helyeznek el, és tűzrakó helyeket is 
építenek, hogy kényelmesebbé tegyék 
a kirándulók és a sátrazók életét.

A közeljövőben befejezendő mun
kák mintegy hárommillió forintba ke
rülnek, amelyből több mint kétmillió a 
területfejlesztési tanács támogatása.

B. J. G.

E l ő z é k e n y  é s  k o n o k  

j e l ö l t e k  a  m á s o d i k  

f o r d u l ó  e l ő t t
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Az MSZP és az SZDSZ Pest megyében 
is törekszik a megállapodásra a máso
dik forduló előtt. A szigetszentmiklósi 
választókerületben Kücsön Sándor 
visszalép Kuncze Gábor javára, az érdi 
választókerületben Vezér Mihály 
(SZDSZ) Miklós László javára, míg 
Budaörsön Wittinghoff Tamás polgár- 
mester Keller László (MSZP) támoga
tására kéri szavazóit.

Kovács Béla, a kisgazdapárt megyei 
elnöke elmondta, hogy nagykőrösi je
löltjüket, Czira Szabolcsot és a 
Nagykátán induló Majoros Tibort esé
lyesnek tartják, ezért mindent elkövet
nek az ellenzéki pártok összefogásáért, 
akár azon az áron is, hogy jelentős 
mennyiségű töredékszavazatot elvesz
tenek azokon a helyeken, ahol újra kell 
szavazni.

Törekvésük részben sikerrel járt, 
ugyanis az MDF és az FKGP megálla
podása alapján Cegléden Csáky And
rást támogatják, Nagykőrösön Czira 
Szabolcsot, aki első helyen végzett az 
érvénytelen első fordulóban. Az ellen
zék legjobb pozícióban lévő jelöltjének 
támogatására szólította fel szavazóit az 
MDF jelöltje, Kiss János, valamint a 
KDNP által indított dr. Inotay Ferenc. 
Második lett dr. Lakos László (MSZP). 
O a továbbiakban számíthat az SZDSZ 
által támogatott jelölt, Kása István tá
mogatóinak szavazataira.

Kosa István ugyanis arra kéri szim
patizánsait, a második fordulóban dr. 
Lakos Lászlót támogassák szavazataik
kal. Az eredménytelen fordulóban 3. 
helyen végzett Szabó Ferenc (Fidesz -  
Magyar Polgári Párt) a további válasz
tási küzdelemben „nem kíván részt 
venni”. Szabó Ferenc a Pest Megyei 
Krónika tudósítójának elmondta: eddi
gi támogatóinak nem ad tanácsot, min
denki lelkiismerete szava alapján dönt
sön.

Továbbra is indul Demesik Kálmánná 
(Munkáspárt), dr. Regdon Tibor 
(MIÉP), Nagyhajú László (Magyar Ci
gányok Demokrata Pártja), valamint 
Járvás László (független) jelölt.

A Magyar Igazság és Elet Pártja je
löltjei úgy döntöttek, nem lépnek visz- 
sza. Kiss Andor megyei elnök elmondta, 
szükségük van a töredékszavazatokra.


